

The Al-Qaida Papers - Drones

This document is one of several found by The Associated Press in buildings recently occupied by al-Qaida fighters in Timbuktu, Mali. Below are the original in Arabic and a translation in English.

PAGE 1

In support of Ibyan province (Yemen) Military Research Workshop.

I have said in my article “Strategies of Capabilities for Ansar al-Sharia” that the American retaliation against the Mujahideen military movements in Ibyan province will be restricted to the war of the drone. My expectations have been assured after the recent New York Times leakage that the CIA will handle the situation, and for this, it set up a secret military base for the drones in a neighboring country.* It is important now that we understand this American army strategy and discuss ways to disable this strategy.

To start with, we have to know that the Americans did not resort to this approach _ The War of the Drone _ because they have shortages in the combat jets like the F16 and other types or they don't possess enough troops, but because it is the most suitable approach for them now. The Americans fully realize that they are in the 10th year of war and that they were economically exhausted and suffered human losses and they were confronted with public pressure backed by the Congress in a way that it made the honorable and responsible withdrawal from the war as a prime goal of the White House. But this does not mean that abandoning the war, rather, they pushed them to seek alternative military strategies that enable them to continue the war without being economically depleted or suffer human losses and avoid the American public opinion pressure. Here the war of the drone appeared as a perfect solution. The drone is unmanned and cost nothing compared to the manned jets and it does not create public exasperation when it crashes because the increase of human losses in the past pushed the American people to go to the streets shouting “bring back our sons” and if a drone crashes, no one will shout “bring back our planes.”

In comparison, the cost of 1,000 drones equals the price of an F15 Eagle jet. If we talk about the latest models, like the Predator, it costs \$10 million while the cost of an F16 is \$350 million and the fuel for 200 flights of a drone equals the fuel consumed by one flight of F4 Phantom jet. The training of a pilot of a Tornado costs 1 million Pound Sterling while training a drone operator costs nothing and it takes only three months. Therefore, the Americans have chosen a comfortable war to prove to us their indifference to a long war. For this, they appointed the commander of American forces in Afghanistan (David) Petraeus as CIA director to lead the war from there and they have already tried this strategy in Waziristan that proved success and they are going to apply it now in Yemen. So what are going to do? I believe that foiling this strategy depends on three things: The formation of a public opinion to stand against the attacks, deterring of spies and tactics of deception and blurring.

These tactics are:

1 – It is possible to know the intention and the mission of the drone by using the Russian-made “sky grabber” device to infiltrate the drone's waves and the frequencies. The device is available in the market for \$2,595 and the one who operates it should be a computer-know-how.

2 – Using devices that broadcast frequencies or pack of frequencies to disconnect the contacts and confuse the frequencies used to control the drone. The Mujahideen have had successful experiments using the Russian-made “Racal.”



- 3 – Spreading the reflective pieces of glass on a car or on the roof of the building.
- 4 – Placing a group of skilled snipers to hunt the drone, especially the reconnaissance ones because they fly low, about six kilometers or less.
- 5 – Jamming of and confusing of electronic communication using the ordinary water-lifting dynamo fitted with a 30-meter copper pole.
- 6 – Jamming of and confusing of electronic communication using old equipment and keeping them 24-hour running because of their strong frequencies and it is possible using simple ideas of deception of equipment to attract the electronic waves devices similar to that used by the Yugoslav army when they used the microwave (oven) in attracting and confusing the NATO missiles fitted with electromagnetic searching devices.
- 7 – Using general confusion methods and not to use permanent headquarters.
- 8 – Discovering the presence of a drone through well-placed reconnaissance networks and to warn all the formations to halt any movement in the area.
- 9 – To hide from being directly or indirectly spotted, especially at night.
- 10 – To hide under thick trees because they are the best cover against the planes.
- 11 – To stay in places unlit by the sun such as the shadows of the buildings or the trees.

PAGE 2

- 12 – Maintain complete silence of all wireless contacts.
 - 13 – Disembark of vehicles and keep away from them especially when being chased or during combat.
 - 14 – To deceive the drone by entering places of multiple entrances and exits.
 - 15 – Using underground shelters because the missiles fired by these planes are usually of the fragmented anti-personnel and not anti-buildings type.
 - 16 – To avoid gathering in open areas and in urgent cases, use building of multiple doors or exits.
 - 17 – Forming anti-spies groups to look for spies and agents.
 - 18 – Formation of fake gatherings such as using dolls and statues to be placed outside false ditches to mislead the enemy.
 - 19 – When discovering that a drone is after a car, leave the car immediately and everyone should go in different direction because the planes are unable to get after everyone.
 - 20 – Using natural barricades like forests and caves when there is an urgent need for training or gathering.
- 

21 – In frequently targeted areas, use smoke as cover by burning tires.

22 – As for the leaders or those sought after, they should not use communications equipment because the enemy usually keeps a voice tag through which they can identify the speaking person and then locate him.

Deterring the spies:

The drones used in the attacks in Swat Valley depend on electronic chips or radioactive dyes placed at the target by the spy or the agent then the guided missiles come directly toward these targets. The spy, therefore, is the main pillar of this operation which needed to resort to decisive deterrent means against anyone who might dare to carry out this mission and to be hanged in public places with a sign hanging from his neck identifying him as an “American Spy” or any other deterrent means similar to that done to (Israeli spy hanged in Syria) Levy Cohen or (late Afghan president) Najibullah.

The Formation of a public opinion against these attacks to instigate an alternative Arab and Islamic street.

I think these measures are capable, with God’s help, of disabling the new strategy of the American army at the medium or long-range levels. This is not all we have. There is the golden solution that shortens the long distances and through which we can bring back the pressure of the American public opinion in a more active way depending on the strategy of kidnapping in exchange for the drone strategy and we should not stop until they stop their strategy which will enable all the supporter of jihad to take part in defeating Petraeus and his new strategy. We start kidnapping Western citizens in any spot in the world, whether in the Islamic Maghreb, Egypt, Iraq or any other easy kidnapping places and the only demand is the halt of attacks on civilians in Yemen which is a just and humanitarian demand that will create world support and a public opinion pressure in America as they are being hurt again. We, therefore, aim at the core of the nation’s strategy which if failed, America, will accordingly collapse. We also are taking part in laying a block in the promising Islamic State in the Arab peninsula.

In case there are any other tactics or deterring means, please add them here so that the benefit will be wider and I pray to God to save us from the American intrigues and turn these intrigues against them.

Written by Abdullah bin Mohammed

Date 15 Rajab, 1432 (Islamic calendar) corresponding to 17 June, 2011.

* The Associated Press, the New York Times and other media reported the construction of a drone base to target Yemen in June 2011, but withheld the exact location at the request of senior administration officials. The New York Times disclosed the location earlier this month as Saudi Arabia.



دعما لولاية أبين || ورشة أبحاث عسكرية ||

بسم الله الواحد القهار

والصلاة والسلام على الضحوك القتال

ذكرت في مقالي [استراتيجية التمكين لأنصار شريعة رب العالمين] أن الرد الأمريكي على التحركات العسكرية للمجاهدين في ولاية أبين سيقصر على حرب الطائرات بدون طيار وقد تأكد ظني بعد تسريبات النيويورك تايمز الأخيرة والتي جاء فيها بأن السي أي إيه ستتولى معالجة الموقف وأنها أنشأت قاعدة سرية للطائرات بدون طيار في إحدى دول الجوار لهذا الغرض ، ومن المهم الآن أن نفهم استراتيجية الجيش الأمريكي في ذلك وأن نبحث فيما يعطل هذه الإستراتيجية ..

في البداية يجب أن نعلم أن الأمريكيان لم يلجأوا إلى هذا الأسلوب " حرب الطائرات بدون طيار " لأنهم يعانون من نقص في الطائرات المقاتلة كالإف 16 وغيرها أو أنهم لا يملكون قوات كافية ! بل لأنه الأسلوب الأنسب لهم في هذه الفترة فالأمريكان يدركون تماما أنهم في السنة العاشرة من الحرب وقد استنزفوا بشريا واقتصاديا وتعرضوا لضغط الرأي العام الدعوم من الكونجرس بشكل جعل من الإنسحاب المشرف والمسؤول من الحرب هدفا أعلى للبيت الأبيض إلا أن ذلك لا يعني تخليهم عن الحرب وهنا ما جعلهم يبحثون عن بدائل عسكرية أو استراتيجية جديدة تمكنهم من الإستمرار في الحرب دون التعرض للإستنزاف البشري والإقتصادي ودون التعرض إلى ضغوطات الرأي العام الأمريكي وهنا ظهرت حرب الطائرات بدون طيار كحل مثالي لذلك ! فهذه الطائرات لا يمتطيها البشر ولا تكلف شيئا بالمقارنة مع الطائرات المأهولة ولا تستجلب سخط الرأي العام إن تحطمت لأن تزايد الخسائر البشرية في الماضي كان يدفع الشعب الأمريكي إلى الخروج إلى الشارع ليقول " أعيديا أبنائنا " أما إن تحطمت هذه النوعية من الطائرات فلن يقول أحد " أرجوا طائراتنا ! " والمقارنة هنا تقول أن ثمن 1000 طائرة بدون طيار تساوي ثمن طائرة إف 15 إيجل ! وإن تحدثنا عن أحدث الموديلات كالبريداتور فهي تكلف 10 مليون دولار أما الإف 16 فتكلفة التصنيع تصل إلى 350 مليون دولار ! ووقود 200 رحلة بطائرة بدون طيار يعادل رحلة واحدة بطائرة إف 4 فانقوم الثانية لنفس المسافة وتدريب طيار على طائرة تورنيديوا يكلف مليون جنيه استرليني أما تدريب مستخدم الطائرات بدون طيار فلا يكلف شيئا ولا يستغرق سوى 3 شهور فقط !

إن فالأمريكان قد اختاروا حربا مريحة بالنسبة لهم ليثبتوا لنا طول نفسهم في الحرب ومن أجل ذلك وضعوا قائد القوات الأمريكية في أفغانستان " باتريوس " على إدارة السي أي إيه ليقود الحرب من هناك وقد جربوا هذه الإستراتيجية في وزيرستان وأثبتت نجاحها والآن سيعممون الأمر في اليمن .. فماذا يمكن أن نفعل ؟

في الحقيقة أن أفغانستان هذه الإستراتيجية تعتمد على ثلاثة أشياء [تشكيل رأي عام مناهض للهجمات - ردع

في اعتقادي أن إفساد هذه الإستراتيجية يعتمد على ثلاثة أشياء [سنشير رأي عام مناهض لهجمات - ردع

الجواسيس - تكتيكات التمويه والتضليل] وهي كالتالي :

[1] تكتيكات التمويه والتضليل هي مجموعة خبرات جمعتها من تجارب ين

- 1 لكشف نوايا ومهمة الطائرة يمكن من خلال جهاز " سكاى كرابر " روسي الصنع الدخول على موجات وترددات الطائرة بدون طيار والجهاز متوفر في الأسواق وبسعر 2595 دولار ويتطلب خبرة في الحاسوب .

- 2 إستخدام أجهزة تبتث ترددات أو حزمة ترددات لأجل قطع الإتصال أو التشويش على الترددات التي تستخدم في السيطرة على الطائرة وقد كان للمجاهدين تجارب ناجحة باستخدام جهاز " الراكال " روسي الصنع .

- 3 وضع الرجاج العاكس فوق السيارة أو فوق المبنى أو تكسيه ونشره في المكان .

- 4 توزيع تشكيلة من القناصين المهرة لإصطياد الطائرات بدون طيار وخاصة الإستطلاعية لأنها تطير على علو منخفض 6 كيلو وما دون .

- 5 للتشويش على الإتصالات الألكترونية يمكن استخدام " دينموا " رفع المياة العادي وتزويده بعمود نحاسي بأكثر من 30 متر .

- 6 استخدام التشويش والتضليل بأجهزة الإتصال وتكون في وضع إتصال دائم وخاصة الأجهزة القديمة جدا حيث أن نذبذباتها قوية جدا ويمكن استخدام أشراك خداعية لجذب أجهزة البحث الألكتروني فأفكار بسيطة كالذي فعله الجيش اليوغسلافي عندما استخدموا أجهزة الميكروويف " الفرن " في جذت وتضليل صواريخ النيتو المزودة بأجهزة بحث كهرومغناطيسي .

- 7 التمويه العام وعدم استخدام المقرات الدائمة .

- 8 أخذ العلم بوجود الطائرة عبر شبكات إستطلاع موزعة بشكل جيد ثم التعميم على كافة التشكيلات بإيقاف كل التحركات في المنطقة .

- 9 الإختفاء عن الرؤية المباشرة وغير المباشرة وخاصة في الليل .

- 10 الإختفاء في الأماكن كثيفة الأشجار لأنها أفضل وسيلة للإختفاء من الطائرات .

- 11 اللجوء إلى الأماكن غير المضاءة بأشعة الشمس كظل المباني والأشجار .

- 12 - إيقاف عمليات التواصل والتراسل اللاسلكي عبر الترددات المختلفة " الصمت الإلكتروني " .
- 13 - مغادرة وسائل النقل والإبتعاد عنها خاصة عند المطاردة أو في أوقات الحرب .
- 14 - التنصل وتضليل الطائرة عبر اللجوء إلى الأماكن متعددة المخارج .
- 15 - إستخدام طوابق تحت الأرض " قبو " أو سرايب لأن الصواريخ التي تطلقها هذه الطائرات غالبا ما تكون متشظية أي أنها ضد الأفراد وليس الإبنية .
- 16 - عدم التجمع في أماكن مفتوحة معرضة للكشف الجوي فإن كان ولا بد فيمكن استخدام البنايات متعددة الأبواب والمخارج .
- 17 - إنشاء شبكة استخبارات للبحث عن العملاء والجواسيس .
- 18 - إنشاء تجمعات وهمية مثل الدمى والتماثيل خارج خنادق خداعية لتضليل العدو .
- 19 - عند الإحساس بمتابعة الطائرة للسيارة يجب تركها فورا وعلى كل فرد أن يذهب في إتجاه مختلف لأن الطائرات لا تستطيع متابعة الجميع في آن واحد .
- 20 - استخدام السواتر الطبيعية مثل الغابات والكهوف عند الإضطرار للتجمع لغرض التدريب أو غيره من الضروريات .
- 21 - في الأماكن التي يتم استهدافها باستمرار يمكن عمل سواتر دخانية من خلال إحراق إطارات السيارات .
- 22 - بالنسبة لكبار القادة و المطلوبين يجب الإبتعاد عن استخدام أجهزة الإتصالات لأن العدو غالبا ما يحتفظ ببصمة صوت يمكن من خلالها التعرف على شخصية المتحدث ومن ثم تحديد مكانه .

- [2] ردع الجواسيس

طريقة عمل الطائرات بدون طيار كنموذج " الريبر " التي تستخدم في هجمات وادي سوات تعتمد على شرائح إلكترونية أو أصباغ مشعة يلقونها العميل السري أو الجاسوس في مكان الهدف ثم تأتي الصواريخ الموجهة نحو هذه الأهداف مباشرة . إذن فالجاسوس ركن من أركان هذه العملية ويجب إحداث ردع مناسب لكل من تسول له نفسه القيام بهذه المهمة كصلب جثة الجاسوس في الأماكن العامة وتعليق لافتة على رقبته يكتب عليها [جاسوس أمريكي] أو أي فعل يردع هؤلاء كما فعل بجثة ليفي كوهين أو نجيب الله .

- [3] تشكيل رأي عام مناهض للهجمات إثارة الشارع العربي والإسلامي كبديل

* وفي اعتقادي أن هذه الإجراءات كفيلة بإذن الله بتعطيل الإستراتيجية الجديدة للجيش الأمريكي على المدى المتوسط أو البعيد وهذا ليس كل ما في الجعبة ! فهناك حل ذهبي يختصر علينا المسافات الطويلة ويمكن من خلاله إرجاع ضغط الرأي العام الأمريكي ليمارس نوره من جديد وبفعالية أكبر وذلك بالإعتماد على إستراتيجية الخطف مقابل إستراتيجية حرب الطائرات بدون طيار بحيث لا نتوقف حتى يتوقفوا وهذه الإستراتيجية تمكن جميع أنصار الجهاد من المشاركة في هزيمة باتريوس واستراتيجيته الجديدة ، فنبدأ عمليات خطف المواطنين الغربيين في أي بقعة في العالم سواء في المغرب الإسلامي أو مصر أو العراق وغيرها من البلدان المناسبة لهذا النوع من العمليات ويكون المطلب واحد وهو إيقاف الهجمات على المدنيين في اليمن وهو مطلب عادل وإنساني وهذا ما سيخلق تأييد عالمي ورأي عام مناهض في الداخل الأمريكي لأنهم بدأوا يتضررون مرة ثانية ! ونحن بذلك نستهدف جوهر إستراتيجية القوم الذي ما إن ينهدم فستنهار تبعاً له .. ونحن بذلك أيضا نشارك في وضع لبننة من لبنات الدولة الإسلامية الواعدة في جزيرة العرب .. وأرجو إن كانت هناك أي تكتيكات أو وسائل مضادة أخرى أن تذكر هنا حتى تعم الفائدة وأسأل الله أن يرد كيد الأمريكان في نحورهم وأن يجعل مكرهم وبالاً عليهم وآخر دعوانا أن الحمد لله رب العالمين .

عبدالله بن محمد

/ 15 رجب 1432 /

جزيرة العرب

رد مع

اقتباس

2

قديم

2011-01-07

خالد بن الوليد

تاريخ التسجيل 2011 - 4 - 21 :

المشاركات 251 :

بارك الله فيكم شيخنا الحبيب